
Vsebinsko bogatejši
program štafete mladosti

Spremenjen koncept obeleževanja štafete mladosti v
Slovcniji je postavil v ospredje vsebino in predstavitev
raznovrslnc dejavnosti v katero se vsakodnevno vklju-
čujejo mladi.

Vscbinsko bogat koncept so pripravili tudi mladinci
našc občine, ki so se neprisiljeno, izhajajoč iz laslncga
interesa vključevali v vse prircditve, ki jih je družno z
družbcnimi organizacijami in društvi lcr izvršnim sve-
tom organizirala OK ZSMS. Njen predsednik Slavko
Slak je prireditve v občini ocenil takole: »Število mla-

dih in starejših, ki so pri izvedbi zastavljcnega koncepta
sodelovali ni bilo nič manjše kot prejšnja leta. Razlika
je bila le v lem, da so se vsi vključeval samoiniciativno
in predvsem aktivno. Poudarck ni bjl na štafetni palici
kot minula leta. Mladi niso imeli pripomb na to, da jih
palica ni obiskala. Pogovarjali so sc o problemih, poka-
zali tisto, s čimer se ukvarjajo.

Marsikateri očitki drugih, da so v prireditev premalo
vključeni pionirji in vojaki za nas niso sprejemljivi. saj
so bili pionirji udeleženi kot recitatorji, pa tudi kot
pobudniki in aktivni dejavniki pri varovanju čistega in
zdravega življenjskega okolja. Pionirji na svoji konfe-
renci na temo »Varstvo življenjskega okolja« niso spre-
jemali samo sklepov. Pokazali so tudi, kako si v praksi
prizadevajo ohraniti zdravo okolje. Pionirji so se izka-
zali tudi kot mladi literati in poznavalci računalniške
tehnike.

N a javnem natečajti za najboljše računalni-
ške p r o g r a m e sta zasedla prvo mesto Mat-
jaž U m e k iz Srednje šole F r a n c R o z m a n
Stane iz Ljubljane in Matija Kostevc iz
O s n o v n e šole Marjan Novak Jovo. D r u g o
mesto pa je osvojil M a r k o B o h a n c iz Sred-
nje šole F r a n c R o z m a n Stane.

V prireditve, predvsem športne so se vključili tudi
pripadniki JLA iz kasarne Maršal Tito s katero OK
ZSMS dobro sodeluje.«

Gostitelji letošnje osrednje prireditve v počastitev
štafete mladosti so bili krajani in mladina Notranjih
Goric. ki so poskrbeli, da se je vsa dejavnost normalno
odvijala. Mladinci iz Notranjih Goric so predstavili
dejavnost svojega mladinskega kluba Berda. Berda je
star inštrument podoben kontrabasu in mladi so ga
vzeli za ime svojega kluba. Klub deluje že deseto leto
in združuje veliko število mladih, ki radi poslušajo

glasbo. Klub so mladi opremili z lastnim dclom in
sredstvi, ki so si jih pridobili z Iastno dcjavnostjo. Tisti
mladinci, ki že dalj časa požrtvovalno delajo v klubu
zaslužijo vso pohvalo, saj je ta klub cden izmcd rcdkih,
ki se je s svojo dejavnostjo ohranil loliko časa. Mladinci
živijo z Berdo in Berda z njimi, čeprav jih starejši dolgo
časa niso razumeli, zakaj »čepijo v tisti temni luknji«.

Sportni dcl prireditev je bil najboljc obiskan, saj je
več kot 50 ekip sodelovalo v sedmih športnih discipli-
nah. Dnevi športa mladih Vičanov so potekali skozi ves
teden ob dobri organizaciji Zvcze telesno kulturnih
organizacij. Mladi so se pomerili v kegljanju, šahu,
streljanju, namiznem tenisu, malem nogometu, košar-
ki, odbojki. Rezultate tekmovanja objavljamo na
športni strani.

Finalna športna prireditev je bila v soboto, 28. mar-
ca, ko so se v domu krajanov v Notranjih Goricah
predstavili tudi karateisti karate kluba Forum, ki so
demonstrirali svojo dejavnost.

Člani modelarske sekcije Aerokluba iz Ljubljane so
predstvili 7 letal in en helikopter. Taborniški odred
Močvirskih tulipanov pa je organiziral tekmovanje v
nočni orientaciji.

Naš odnos do pitne vode
V sklopu prireditcv ob odhodu štafete mladosti iz

Slovenije je OK ZSMS v sodelovanju z izvršnim sve-
tom organizirala okroglo mizo na temo »Problematika
oskrbe s pitno vodo«, katere so se udeležili predstavni-
ki Mestnega vodovoda, Komunalne skupnosti ljubljan-
skih občin, krajani in mladina Notranjih Goric in Bre-
zovice.

Direktor delovne organizacije Mestni vodovod je v
uvodu predstavil stanje na področju vodooskrbe v
Ljubljani in še podrobneje v naši občini. Povedal je, da
končujejo v njihovi organizaciji obsežno raziskovalno
nalogo, s pomočjo katere bodo skušali dolgoročno
poiskati in izbrati neoporečne vodne vire. Predstavniki
krajevne skupnosti so v nadaljevanju razprave predsta-
vili problematiko vodooskrbe v krajevnih skupnostih
Notranje in Vnanje Gorice ter Podpeč-Preseije. Na
področju teh krajevnih skupnosti imajo šibke vodne
vire, v katerih voda presahne in je zaradi hitrega
črpanja zelo onesnažena, zato jo je po priporočilih
zdravstvenih organizacij obvezno prekuhavali. Čistilna
naprava bi bila nujna, aje predraga. Krajani so računa-
li na vodo iz vodarne Brest, vendar je niso dočakali.
zato sedaj razmišljajo o izkoriščanju izvira Virje blizu
Jezera. Na območju naše občine je ugotovljena velika
oporečnost vodnih virov. Sanitarna inšpekcija ugotav-
lja pomanjkljivosti, pri čemer pa opozarja posamezne
krajevne skupnosti, v katerih pristojnosti so posamezni
vodovodi, da z dodatnimi ukrepi vzdržujejo kritično
stanje glede kvalitete vode, kakor tudi glede preskrbe.
Tako bodo tudi uporabniki vode v teh krajevnih skup-
nostih sami zbrali sredstva za investicije v izvir Virje.

Mladinci so prisotnim postavih vprašanje, kako
onesnažena je njihova voda in kje so vzroki onesnaže-
vanja. Vzroki onesnaženja po mnenju nekaterih izvira-
jo iz Rakitne po mnenju drugih pa iz Preserja, kjer
fekalije pritekajo direktno v vodo.

Pri sanaciji onesnaževalcev smo kot družba nemočni.
Predstavniki Mestnega vodovoda so odgovarjali, da so
sicer dolžni zaščititi celotni vodni vir, da njihova delov-
na organizacija kršilce prijavi inšpekciji, vendar pa
sami posebnih urgenc ne dajejo.

Voda na področju omenjenih treh krajevnih skupno-
sti je izredno klorirana ( 0 , 5 % ) , če jo primcrjamo z
vodo v Ljubljani, ki je klorirana povprečno 0 , 3 % .
Vodo klorirajo s plinskim klorom, ki pa naj se ne bi
čutil v zraku, če je voda mrzla. Klor pa na tem področ-
ju čuti že živina, ki jo pripeljejo od drugod (domača je
že vonja po kloru vajena).

Krajani so razmišljali o človekovem odnosu do pitne
vode, o svoji vsakodnevni kulturi in ugotovili, da vodo
vse premalo cenimo. Mnenja so bili, da bi bilo najbolje
dolgoročno urediti to problematiko s priključitvijo na
Mestni vodovod. Vse to pa se bo še nekoliko zavleklo,
saj so sredstva za sanacijo lokalnih vodovodov zaradi
neuspelega referenduma nekoliko manjša. Glede na
to, da je poraba vode v teh treh krajevnih skupnostih
letno tolikšna, kot jo mesto Ljubljana porabi v treh
dneh, po zagotovilih predstavnikov Mestnega vodovo-
da, priključitev ne bi smela prcdstavljati večjega pro-
blema. Nekoliko bolj problematično je po njihovem
mnenju to, da so na Brezovici začeli z gradnjo vodovo-
da mimo njihovega plana. Razumeti pa je potrebno
tudi krajane Brezovice, ki se odločajo po svoje. saj
ostajajo marsikaleri dan v tednu brez vode, pa naj bo
to pozimi alipoleti.

t u d i predstavniki izvršnega sveta naše občine so
opozorili na upad splošne kulture in odnosa do okolja.
Postregli so s podatki, da so vodni rezervati v največjih
industrijskih predelih, kar vzbuja dvom v to, da bomo
še dolgo imeli neoporečno vodo. Sto starih milijard je v
občini namenjenih na leto za vodooskrbo. To pa je v
odnosu do številnih nerešenih problemov premalo, če
si vzamemo za primerjavo le podatek. da stane meter
vodovodnega omrežja 15 slarih milijonov.
Kako se bodo razreševanja problematike lotili mla-
dinci?

Mladina naše občine se bo aktivno vključila k razre-
ševanju te problematike. Dogovorili so se že za izved-
bo lokalne delovne akcije na Gornjem Igu, kjer bodo

krajanom hribovitega predela pomagali, da čimprej
pridejo do težko pričakovane vode.

Organizatorji te okrogle mize bodo poslali apel na
vse krajevne konference SZDL, ki naj bi s samostojni-
mi akcijami vplivale na kulturo in odnos krajanov do
okolja in posebej pitne vode.

Za dolgoročno varovanje okolja in vodnih virov, pa
tudi zaradi hitrejše zaščite posameznih predelov bodo
mladi strokovnjaki izdelali krajinsko-hidrološko nalo-
go za področje sotočja Iške in Zale. S tem bodo tudi
strokovno prispevali k lažjim in hitrejšim odločitvam.

DARJA ERHATIČ

Rezultati tekmovanj
v »Tednu mladih
Vičanov«

Košarka - moški: 1. Ilirija Vedrog; 2. SS za računalni-
štvo; 3. Kasarna Maršala Tita
Nogomet - moški: 1. Kasarna Maršala Tita; 2. Iskra
SEM; 3. KS Polhov Gradec
Odbojki - moški: 1 SŠ za računalništvo, 2. Avtomon-
taia, 3. OŠ Preserje
Odfcojk« - žeiuke: 1. OŠ Brezovica; 2. SŠ za računaJ-
ništvo; OŠ Preserje
Nanizai fcnis-moški: 1. KS Notranjc Gorice; 2. KS
Želimlje; 3. SŠ za računalništvo
Nanuzni tenis-ieiuke: 1. KS Želimlje;
$afc - moški: 1. Kasarna MarSala Tila; 2. PM Vič:
posamezno. 1.-2. HodakStevo; 1.-2. Begovič Adnan;
3. MaloSevac Dragan
Strrljaaje - neški: 1. SD ISka vas; 2. SD Komunalec;
3. KS Žčlimlje - posamezno: 1. Rajko Pečaver; 2. Igor
Kuštrin; 3. Andrej Križnik
Streljanje - ženke: 1. Iskra SEM; 2. KS Želimlje;
posamezno: 1. Andrejka Srebrnjak; 2. Barbara Fortič;
3. Ljubica Selan
Kegljanje - moški: 1. PM Vič; 2. ISEZ I; 3. Iskra
SEM; posamezno; 1. Marjan Hribar; 2. Janez Naglič;
3. Marko Šved.
Kegljanje - ženske: 1. Iskra Sem; 2. mešana ekipa;
posamezno: 1. Clavdia Jenko; 2.-3. Magda Adrijanič;
2.-3. Joži Oven.


